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Afsprakenoverzicht 17 novemeber 2021 
 

 Brainstormsessie (19.30-20.30 uur) 

1.  Welkom en inleiding  
De voorzitter heet iedereen hartelijk welkom in het bijzonder de gasten in deze brainstormsessie.  

2.  In gesprek over aandachtspunten en adviezen voor een experiment met regionale 
bijeenkomsten 
De vraag die voorlicht is: ‘Kan de besluitvorming door de raden ondersteund worden met nieuwe 
bijeenkomsten om regionaal beelden en meningen uit te wisselen?’ De griffiers hebben ter 
voorbereiding een memo met vragen en adviezen voorbereid. De voorzitter loopt de verschillende 
punten langs en nodigt de deelnemers uit om hun mening te geven. 
 
Wanneer gebruik je een dergelijke regionale bijeenkomst? 
De leden wisselen van gedachten over het doel, nut en inzet van de bijeenkomst en reflecteren 
daarbij ook op het experiment dat bij de Regionale Energie Strategie (RES) is geweest. De voorzitter 
concludeert dat: 

• de behoefte om meningen uit te wisselen er is, maar dat dit niet vervangend is voor het 
gesprek en besluit dat de raden lokaal nemen; 

• de deelnemers de bijeenkomst zien als een aanvulling op de bestaande instrumenten, niet 
als alternatief; 

• het goed is om een breed/abstract onderwerp te bespreken in combinatie met een concreet 
en actueel onderwerp; 

• het afstemmen van de agenda’s van de raden van groot belang is, anders kan niet op het 
juiste/zelfde niveau met elkaar gesproken worden; 

• terugkoppeling over de regionale bijeenkomsten in de lokale raden van groot belang is; 

• partijlijnen ingezet kunnen worden om meningen uit te wisselen, waar dat mogelijk is. 
 
Voor wie organiseren we de bijeenkomst? 
De deelnemers geven aan dat één afgevaardigde per gemeente niet gewenst is. Het is goed om alle 
raadsleden uit te nodigen, maar met name de woordvoerders. 
 
Ondersteuning 
Men wil graag Notubiz gebruiken om vooraf ideeën/concepten van moties en amendementen met 
elkaar te delen. Actie: Arjen Droog doet navraag naar mogelijkheden in Notubiz. Henriette Davelaar 
onderzoekt reeds de mogelijkheden van een langetermijnagenda, zodat onderwerpen tijdig bekend 
zijn. 
 
Wie is eigenaar/uitnodigende partij? 
Er wordt ingestemd dat de Regiocommissie de uitnodigende partij is met ondersteuning vanuit het 
Regiokantoor. 
 
Welke werkvorm is geschikt? 
Men heeft voorkeur voor een fysieke bijeenkomst waarbij de werkvorm sterk afhankelijk is van het 
onderwerp. Het is van belang dat iedereen kennis kan nemen van de informatie, maar wellicht dat 
afbakening bij sommige onderwerpen daarin juist behulpzaam kan zijn. 
 
In wiens tijd? 
De deelnemers kunnen zich vinden in het advies om één van de vier reeds geplande 
Raadsinformatiebijeenkomsten benutten. Een dergelijke bijeenkomst kost veel (voorbereidings)tijd en 
moet beslist niet vaker ingezet worden. 
 
Hoe zorgen we voor een goede opkomst? 
De opkomst kan vergroot worden als er van tevoren inzicht wordt gegeven, door bijvoorbeeld een 
koppeling in Notubiz te maken naar de lokale Raadsinformatiesystemen.   

3.  Sluiting Brainstormsessie 

 De voorzitter bedankt eenieder voor zijn of haar bijdragen en sluit deze Brainstormsessie. Iedereen is 
welkom om te blijven voor de vergadering van de Regiocommissie, die na een korte pauze zal 
beginnen 
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 Regiocommissie (20.30-21.45 uur) 

 Opening en welkom 
De voorzitter heet iedereen hartelijk welkom bij de Regiocommissie. In verband met het 
voorprogramma is er dit keer geen gastspreker voor de regio in beeld aanwezig. 

4.  Mededelingen, ingekomen post en vaststelling agenda 
Er zijn geen mededelingen en vragen over de ingekomen post. De agenda wordt ongewijzigd 
vastgesteld. 
De voorzitter vraagt aan de heer Verkerk om terug te blikken op de Raadsinformatiebijeenkomst van 
27 oktober jl. in het Smaakpark te Ede. Hij kijkt terug op een zeer interessante, boeiende en 
inspirerende avond waar informatie werd gedeeld a.d.h.v. boeiende presentaties maar waar ook 
geproefd kon worden. Degene die deze avond hebben gemist kunnen binnenkort de film bekijken. 
Actie Arjen Droog: status van gemaakte film wordt nagevraagd en gedeeld met de Regiocommissie.  

5.  Vaststelling verslag d.d. 13-10-2021 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. 

6.  Nieuws uit het regiobestuur en regionale ontwikkelingen  
De heer Kats wordt welkom geheten door de voorzitter 
Omgevingsscan 
De vorige keer heeft Maud Hulshof verteld dat het regiobestuur opdracht heeft gegeven voor een 
omgevingsscan, waarbij de relatie tussen de regio en de buurgemeenten wordt bekeken. Zij heeft 
aangegeven dat er de volgende keer, nu dus, nadere informatie gegeven zou worden. Echter, het 
regiobestuur heeft dit agendapunt aangehouden, omdat de colleges de behoefte hebben hier eerst nog 
eens gezamenlijk over door te praten. De terugkoppeling volgt dus op een later moment. 
 
Projecten Human Capital 
Het regiobestuur heeft ingestemd met een stevige aanpak op het gebied van Human Capital. De nood 
bij ondernemers om goede mensen te vinden voor hun bedrijven is namelijk groot en belemmert 
momenteel de economische groei in de regio. Daarom heeft de regio ingestemd met de financiering 
van de volgende projecten: (A) Toptalent kies voor de regio, waarbij het initiatief Barneveld Tomorrow 
zal worden opgeschaald en in minstens twee andere gemeenten zal worden opgezet. (B) Elk talent 
telt, waarbij onbenut arbeidspotentieel (dat is een andere groep dan mensen met afstand tot de 
arbeidsmarkt) wordt uitgedaagd om (meer) te gaan werken. Dit gaat om mensen die nu in deeltijd 
werken of geen werk hebben, maar niet in een uitkeringssituatie zitten. (C) Een leven lang leren en 
ontwikkelen waarbij 160 mensen naar een ICT-baan in de regio zullen worden begeleid. (D) Human 
Capital Agenda Regio Foodvalley, ook wordt de afstemming tussen ondernemers en 
onderwijsinstellingen flink verbeterd, zodat er wordt opgeleid voor wat bedrijven nodig hebben. En er 
wordt een nieuwe Human Capital Agenda opgesteld, die een antwoord zal geven op de grote 
arbeidsmarktproblemen die de ondernemers nu ervaren in kaart brengt.  
 
Regionaal actieprogramma wonen 
In de Verstedelijkingsstrategie die we volgend jaar met het Rijk overeen hopen te komen maken we 
plannen voor onze ruimtelijke indeling, maar nu gebeurt er ook al van alles. De woningmarkt schreeuwt 
om maatregelen. Het regiobestuur heeft het Regionaal Actieprogramma Wonen vastgesteld, waarmee 
de regiogemeenten samen met de woningbouwcorporaties en marktpartijen uit de regio gaan werken 
aan drie thema’s: (1) Stimuleren (betaalbare) woningbouw, waarmee we het bouwtempo hoog willen 
houden, maar ook betaalbare woningen betaalbaar houden (ook wanneer ze weer door worden 
verkocht) en waarin we mogelijkheden creëren voor tijdelijke en flexibele woonconcepten. (2) Wonen, 
zorg en kwetsbare doelgroepen, waarin de regiogemeenten en corporaties intensiever gaan 
samenwerken voor WMO-woningen, maar ook voor het huisvesten van niet corrigeerbare 
overlastgevers. En (3) Duurzaamheid, waarin we vooral de bestaande woningvoorraad op het oog 
hebben om flinke besparing in energieverbruik te realiseren, wat ook een belangrijke pijler onder de 
RES is.  
 
Verstedelijkingsstrategie 
We dachten in november met het rijk een verstedelijkingsakkoord te kunnen sluiten, echter er is nog 
geen nieuw kabinet en dus geen minister met mandaat om deze deal te ondertekenen. Het overleg in 
november gaat wel door, maar zal nog geen akkoord opleveren. Met de kennis van nu gaat het 
regiobestuur er van uit dat in juni een verstedelijkingsakkoord zal worden gesloten op basis van de 
stukken die in uw raden zijn vastgesteld. Bij die vaststelling viel overigens op dat een aantal moties en 
amendementen de eigen omgevingsvisie als eerste uitgangspunt boven de regionale 
verstedelijkingsstrategie stelden. 
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Hier kan het regiobestuur goed mee leven, de verstedelijkingsstrategie is ook nooit bedoeld om lokale 
omgevingsvisies te overrulen. Elke raad kan vanuit de eigen omgevingsvisie naar de 
verstedelijkingsstrategie kijken en behoudt volledige zeggenschap over wat er in de eigen gemeente 
gebeurt.  
 
Evaluatie RES 
Na het vaststellen van de RES 1.0 heeft het regiobestuur verzocht om een evaluatie van het proces. 
Dit is vooral bedoeld om zicht te krijgen op wat er goed ging en wat er beter moet. Juist met het oog 
op dat we in 2023 een RES 2.0 moeten opleveren en tussentijds volop aan de slag gaan met de 
uitvoering van de RES 1.0 is het goed om te leren van de ervaringen.  
De evaluatie is extern uitgevoerd en zal ook met de gemeenteraden worden gedeeld. Op 10 december 
vergadert het regiobestuur en zal naar alle waarschijnlijkheid de evaluatie worden vastgesteld en naar 
de gemeenteraden worden gestuurd. 
 
Raadsinformatiebijeenkomst op 19 januari: Kaderbrief centraal 
Op woensdag 19 januari is de volgende raadsinformatiebijeenkomst. Deze bijeenkomst staat in het 
teken van de Kaderbrief RFV, die nog voor de kerst naar de gemeenteraden zal worden gestuurd en 
waarvoor de raden tot uiterlijk 1 maart tijd hebben om wensen en bedenkingen kenbaar te maken 
alvorens het regiobestuur de begroting zal opstellen en ter vaststelling aan de raden zal sturen. De 
regio moet een keuze maken op welke manier deze bijeenkomst georganiseerd wordt (fysiek of online) 
en wil de Regiocommissie vragen naar hun voorkeur. Vanzelfsprekend moet en zal dit binnen de 
geldende corona-maatregelen passen. 

• Optie 1: fysiek in het gemeentehuis Veenendaal (op 1,5 meter afstand); 

• Optie 2: live uitzending (online) - met de mogelijkheid om tussentijds vragen te stellen; 

• Optie 3: online bijeenkomst (reeds opgenomen), elk raadslid kan zelf bepalen wanneer zij de 
uitzending terugkijken. 

 
De voorzitter peilt de voorkeur van de leden en concludeert dat een fysieke bijeenkomst de voorkeur 
heeft, wanneer de regels dit toelaten. Het gebruik van externe (horeca)locaties waar normaliter door 
bezoekers een QR-code getoond moet worden is niet gewenst. Indien gekozen wordt voor een 
digitale bijeenkomst is het van belang dit zo interactief mogelijk te doen. Optie 3 valt wat betreft de 
leden af als alternatief. Aanvullend vragen de leden of stukken vooraf beschikbaar kunnen worden 
gesteld, zodat de raadsleden tijdens de sessie gericht vragen kunnen stellen. 
 
Vliegroutes Veluwe 
Mevrouw Kaper bevraagt de heer Kats over het vliegen over de Veluwe vanuit Lelystad. Er is 
behoefte aan informatie. De heer Kats geeft aan dat wethouder Meijer betrokken is bij dit vraagstuk 
en contacten heeft met de gemeenten in de regio. Tot nu toe is dit punt niet geagendeerd. Vanuit het 
bestuur zal er schriftelijk meer informatie naar de raden komen over dit onderwerp. 
 
Treinverkeer 
De heer Weststrate kaart de problematiek aan ten aanzien van treinuitval op de spoorlijn Utrecht-
Arnhem. Deze treinverbinding is cruciaal voor de bewoners in deze regio. Welke actie onderneemt 
het regiobestuur/portefeuillehouder om de problematiek ten aanzien van vervangend vervoer 
aanhangig te maken bij ProRail/NS? Ten tweede hoe gaat het regiobestuur/portefeuillehouder de 
inwoners informeren? 
De heer Kats zal vanuit het bestuur met een schriftelijke reactie komen richting de gemeenteraden. 
 
De voorzitter bedankt de heer Kats voor de informatie en toelichting.  

7.  Voortgang Strategische Agenda 
Mevrouw Dijksman vraagt naar de vrijkomende agrarische bebouwing (VAB): In hoeverre wordt er 
aangelopen tegen tegenstrijdige subsidies, zoals tegengekomen bij ons bezoek aan de Groenerie? In 
dit geval is er subsidie bij verkoop van kalverrechten, maar die krijg je alleen als je schuren afbreekt, 
terwijl je die hard nodig hebt bij het anders voortzetten van je bedrijf. Wordt er gewerkt aan de lobby bij 
de Europese Commissie om die regels te veranderen? 
 
De heer Droog geeft aan dat de regio Foodvalley twee instrumenten heeft waar gebruik van gemaakt 
kan worden. Er zijn regelingen om de landbouw te verduurzamen, ook vanuit de Provincie Gelderland. 
In het kader van de eiwittransitie worden boeren die van een traditionele bedrijfsvorm af willen begeleid 
naar een andere businessmodellen. In beide sporen is de regio ondersteunend. 
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De heer Droog meldt dat de voorliggende voortgangsrapportage tot stand is gekomen met behulp van 
de (plaatsvervangend) leden Nuis en Koerts. Van hieruit is de keuze gemaakt om de korte algemene 
rapportage voort te zetten en is de digitale uitgebreide rapportage geactualiseerd. Hij nodigt iedereen 
uit om contact op te nemen met de projectleider/programmamanager voor meer informatie, dit geldt 
ook voor inwoners en ondernemers.  

8.  Voortgangsrapportage Regio Deal  
De heer Kats geeft aan dat het werken met driemanschappen (3 O’s - onderwijs, ondernemers, 
overheid) als zeer positief wordt ervaren. De Regio Deal is goed op stoom en ondersteunt de ambities 
uit de Strategische Agenda. In spoor 3 begint het WFC handen en voeten te krijgen. In spoor 2 wordt 
steeds beter samengewerkt. Spoor 1 heeft enige vertraging opgelopen en dit baart zorgen. De 
vertraging heeft onder andere te maken met de landelijke ontwikkelingen rondom landbouw en stikstof 
en het chiptekort, waardoor monitoring niet goed van de grond komt.   

9.  Overdracht nieuwe Regiocommissie 
De leden hebben geen op- of aanmerkingen op de voorliggende conceptteksten. De voorzitter nodigt 
uit om nabranders na te sturen tot 24 november. 
Mevrouw Van der Lingen geeft als tip mee dat het goed is als er een regiocommissielid over een auto 
beschikt, aangezien het openbaar vervoer in de regio met name ’s avonds te wensen over laat. De tip 
wordt meegenomen in het overdrachtsdocument. De voorzitter nodigt andere leden uit om hun tips 
nog na te sturen tot 24 november. Het zou leuk zijn als er van iedereen een tip in het 
overdrachtsdocument komt. 
De leden stemmen in met de voorgestelde ‘gastschrijvers’ voor het overdrachtsdocument en de leden 
geven aan dat de voorzitter het overdrachtsdocument namens hen mag afronden. Een concept zal 
nog per mail met de leden gedeeld worden. 

10.  Nieuws van de griffiers 
De heer Jansen meldt dat de wijziging van de Wet Gemeenschappelijke Regelingen (Wgr) is besproken 
met een aantal griffiers. Het gelijktijdig beschikbaar stellen van informatie moet daar nadrukkelijk een 
plek krijgen. Er is gesproken om de gebruikelijke route via de colleges naar de raden uit te breiden met 
de mogelijkheid waarbij het regiobestuur bepaalde informatie via de griffiers direct aan de raden kan 
sturen. Dit zal ook een plek krijgen in de nieuwe tekst van de GR Foodvalley. 
Tweede punt is de P&C-cyclus en de bijbehorende aanlevertermijnen voor financiële stukken. Met de 
nieuwe Wgr worden de termijnen veranderd. Momenteel ontvangen de raden de kaderbrief op 15 
januari, het voorstel is om dit zo te laten. Nu is het zo dat de raden wensen en bedenkingen kenbaar 
kunnen maken tot 1 maart. Het geeft de raden meer ruimte als dit 15 maart wordt. Dit betekent wel dat 
de termijn waarop de regio de ontwerpbegroting aanlevert verplaatst van 1 april naar 15 april. De raden 
en het bestuur krijgen dus 2 weken extra.  

11.  Nieuws uit de raden en rondvraag 
Scherpenzeel - binnenkort is de uitspraak van de rechtszaak omtrent de zaak van de heer Klein. 
Rhenen – het besluit van Provinciale Staten van Gelderland is hard aangekomen. De heer Droog 
geeft aan dat er bestuurlijk samengewerkt wordt, ook met de regio Riviereland en provincie Utrecht, 
om te kijken of de provincie op andere gedachten kan worden gebracht aangaande de Rijnbrug. 
Binnenkort komt er een raadsinformatiebrief met de laatste stand van zaken. 
Ede – er wordt gestart met World Food Center. Er is een begin gemaakt met de ruimtelijke 
procedure. 
Barneveld – De windmolens zullen binnenkort besproken gaan worden in de raad, een actueel 
onderwerp dat de gemoederen bezighoudt.  

12.  Sluiting 
Iedereen wordt hartelijk bedankt voor deelname en de voorzitter sluit de vergadering. 

 
De volgende vergadering staat gepland op 12 januari a.s. van 20:00 uur. 
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Bijlage: overzicht actiepunten/besluiten 
 

Datum 
vergadering 

Agenda
punt 

Actie 
punt 

Actie Door 
 

Status 

17-11-2021 2 A Concepten van moties en 
amendementen delen via 
NotuBiz, navraag of en hoe 

Arjen  

17-11-2021 5 A Memo vanuit bestuur naar raden 
over vliegroutes Veluwe 

Arjen/AB  

  B Memo vanuit bestuur naar raden 
over treinverkeer 

Arjen/AB  

17-11-2021 8 A Afronden overdrachtsdocument Judith / Jorine  

17-11-2021 4 A Status montage Film 
Raadsinformatie bijeenkomst 27-
10-21 

Arjen  

13-10-2021 7 A Agenda van EB is openbaar?  
 

Arjen afgerond 

13-10-2021 5 A Moties of amendementen delen 
via Jorine via de app 

allen afgerond 

09-06-2021 11 A Navraag of er een reactie is 
gekomen op de door de regio 
gestuurde brief rond Bauhaus  

Arjen afgerond 

09-06-2021 9 A Aanmelden raadslid om te 
sparren met mevrouw Fellinger 
over de Regio DeaL bij Jorine 

Jorine afgerond 

09-06-2021 9 A Schriftelijk antwoord op de vraag 
over de einddatum Regio Deal 

Arjen afgerond 

13-01-2021 4 A Agenderen notitie van de griffiers 
WGR-regeling Regiocommissie 7 
april ‘21 

Jorine afgerond 

13-01-2021 9 A Raadsleden Veenendaal hebben 
magazine Groei6# nog niet via de 
griffiers ontvangen.   

Regiokantoor 4-6-21  
V’daal checkt 

14-10-2020 2 A Delen van informatie met het 
werken van een klankbordgroep 
voor stakeholdersoverleg door 
gemeente Rhenen 

Jan Willem 
Langenbach/ 
Geertje 
Wiesenekker 

 

 3 B Er komt een schets van de 
governance/structuur bij de Regio 
Deal 

Regiobestuur/
Arjen 

Afgerond 

03-07-2019 3 A Vragen m.b.t. de 
verantwoordelijkheid Regio Deal 
van de raden worden voor 
besluitvorming in de raden 
schriftelijk beantwoord (Rhenen 
en Regiocommissie) 

Regiobestuur/
Arjen 

Afgerond 

08-04-2020 4 A De besluitvorming RES wordt zo 
veel mogelijk afgestemd 

Griffiers/ 
Marcel 

Afgerond 

08-04-2020 4 B Inventariseren belangstellenden/ 
vrijwilligers voor een soort 
klankbord governance 

Jorine Afgerond 

14-10-2020 1 A De brief vanuit Rhenen wordt 
nagestuurd 

Griffier 
Rhenen 

Afgerond 

10-10-2018 1 A Aanmaken appgroep Jorine Lopende actie 

 
 

 


